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 זוכרים | משפחת אנצ'לוביץ

שנים ללכתה                   31במלאות 

של אליאורה ע"ה                          

 נעלה לקברה בהר המנוחות 

 ( 8132ביום שני הקרוב ט"ו באלול )

 .33:11בשעה 

אור", -הקונצרט השנתי לזכרה, "ניגון אלי

 3839383יתקיים ביום ראשון ו' בתשרי 

 בבית המוזיקה בקיבוץ יזרעאל.

 אזכרה לחנה לכר

 ( 8132ו אלול )“ביום שני הקרוב ט

 שנים בלי אמנו האהובה.  9נציין 

בעקבות התחלואה העולה, אנו עושים 

 השנה אזכרה מצומצמת. 

למי שמעוניין להגיע, נעלה לבית 

 31:11הקברות ביום שני בשעה 



 

 צביקי וייל  | משולחן מנהל הקהילה  

 תושבים יקרים, 

אנחנו )שוב( בתקופה מורכבת בחזית הקורונה והשבוע התחיל בגל קורונה משמעותי במערכת הגיל הרך, שהולך 

ומתפשט. עוד ועוד חולים נוספים למעגל התחלואה בקהילה, וצוות הגיל הרך יחד עם צוות הקורונה, צוות הרווחה 

וההנהלה פועלים במטרה לאזן בין ריסון התחלואה וצמצום המגעים, לבין המשך חיי שגרה בצורה הטובה ביותר.     

נכון להיום ילדים רבים בבידוד וישנם גנים סגורים. שנת הלימודים מסתיימת השבוע וכתוצאה מריבוי המאומתים, 

במרבית המסגרות השנה הסתיימה מוקדם מהמתוכנן. כאן המקום להוקיר ולהודות את צוות המטפלות והגננות על 

 עבודתן  המקצועית והמסורה במהלך השנה כולה.

תכנית שנת תשפ"ב במערכת הגיל הרך הוצגה באסיפת הורים. תודה רבה למשתתפים, ולמיכל, ארנה וועדת הגיל הרך 

 על הכנה והצגה ברורה ושקופה. 

עם התגברות גל הקורונה, נוספו לחיינו שוב הנחיות חדשות, וצוות הקורונה נפגש על מנת לחדד את תפקידו ואת 

 הממשקים שלו מול ההנהלה. 

במסגרת התו הירוק המעודכן, נכללו גם בריכות השחיה. למרות דיווחים על דיונים ארוכים בממשלה, בשלב זה לא 

הוחרגו הבריכות הפרטיות מהתו.  אנחנו מודעים לקושי הרב שמייצרת ההנחיות התו הירוק בבריכה ומנסים לחשוב על 

 פתרון שיאפשר את הרחבת השימוש למרות המגבלות.

המטרה של ההחלטות והפעולות שלנו היא להוריד את רמת הקורונה במעלה גלבוע ולחזור להיות ישוב ללא תחלואה, 

ואני מאמין שהפעולות הללו, בשילוב עם התנהגות נכונה ואחראית של כל אחד מהתושבים, יביאו אותנו לתקופת חגים 

 עם מינימום של תחלואה ובידודים.  

 1207/71פרוטוקול ישיבת ועד הנהלה מס' 

 71...1: תאריך הישיבה

 : יצחק ריבלין יו"ר, אילת צביאל, משה כץ, מוריה עדן, יאיר גרינבוים, צדוק ליפשיץ מורן מילוא שמות המשתתפים בישיבה

 דובי מילר יו"ר קיבוץ, צביקי וייל מנהל קהילה.מוזמנים:  

 סדר היום של הישיבה:

 אישור פרוטוקול ישיבה קודמת .1

.        דיון בנושא התקציב, תובנות ולקחים ממפגש החברים2  
 

 : אישור פרוטוקול ישיבה קודמת  1סעיף מספר 

 החלטה : הפרוטוקול אושר.

 סעיף מספר 2
 הוצגו התובנות והלקחים שהועלו בעת מפגש החברים. נערך דיון עומק בנושא.

 החלטות:

 למידה של נושא ועדת הביקורת והתאמה שלה לקהילת מעלה גלבוע. .1

בשל הודעתו של שוקי שפיגל על סיום תפקידו כאחראי בקרה תקציבית, לבחון את האפשרות לתקצב בעל תפקיד  .7

 חיצוני ליישוב שיעשה זאת. 

 באיזון, גם אם לא נעמוד ביעד של סיום בעודף תקציבי שתוכנן בתחילת השנה. 7/71שאיפתנו לסיים את שנת  .1

נושאי ההתייעלות המוצעים, יובאו לדיון באסיפה עם נתונים השוואתיים של יישובים אחרים, ועם הבהרת  .4

 המשמעויות של ירידת השירות בגינם. 



   

 קומונרית לתפארת!! | הילה קאופמן בשם כל הורי וחניכי סניף מעלה גלבוע

 /7/7זה היה באחד מערבי הקיץ החמימים של חודש אוגוסט 

 תפארת ואני נפגשנו במשרד שהיה יותר שלה משלי, לשיחה משמעותית על עתיד הסניף.

 תפארת, כתמיד,  שוקלת את הדברים בכובד ראש, לוקחת יום יומיים לחשיבה, 

 יחידות ועיסוקים מגוונים ועבודה בספרייה, בבית ילדים ובמרכולית... 5בכל זאת יש לה גם בגרות בפיזיקה 

 אני מודה שכשתפארת השיבה בחיוב, נרגעתי! ידעתי שסניף מעלה גלבוע בידיים הכי טובות שיש.

 ואז עוד לא ידענו עם אילו אתגרים תפארת תתמודד בגבורה!

   בשנה האחרונה חווינו הרבה חוסר וודאות, סגרים, תו ירוק, תו סגול, תחלופה של מנהלים,                                             

 שינויים במבנה החינוך החברתי, הנוער ועוד...

 אך סניף מעלה גלבוע עמד איתן שמר על יציבות ורציפות!!

 לכל הגבלה או תקנה ניתן הפתרון העיקר להמשיך לקיים פעילות.

 כמובן השיא היה בחודש ארגון שהיה בין הסגרים... עם הרבה יצירתיות וגמישות .

 תפארת, יחד עם צוות ההדרכה וחנה, מצאה את הדרך לשמור על המסורות לצד שמירה על בריאות ילדנו.

 תפארת יקרה מאוד!

 זכינו בך! הילדים שלנו נושאים אליך עיניים, לומדים מהי אחריות, מנהיגות ואכפתיות.

 יש לך רגישות יוצאת דופן, ועמוד שדרה חזק, התבוננות מעמיקה והרבה ענווה.

 את מכוונת גבוה אך תמיד בגובה עיניים.

 

תודה מעומק הלב על פועלך יוצא הדופן, נתינה והשקעה מרובה. מעריכים מאוד וכבר מתגעגעים.                                          

 הרבה הצלחה בדרכך החדשה במדרשת מגדל עוז

 הורי וחניכי סניף מעלה גלבוע.

 

 

 

 

 בשדה החינוך | מירב אמסלם

 קהילה יקרה,

הנה באה אל סיומה עוד חופשת קיץ, שבה ילדינו התרוצצו ברחבי הקיבוץ במטרה להכיר אותו בדרכים מגוונות 

ומעניינות, למדו וחוו מה הם ענפי הקיבוץ דרך הרגליים, נפגשו עם ותיקים וגם חקרו את ארץ ישראל והעולם.                 

בראש ובראשנה לנוער התותח שלנו, שהצליח להרים פרויקטים  -אנו רוצים להגיד תודה לכל העוסקים במלאכה

 .אינטנסיביים ומורכבים. ללילך רובינסון ויצחק לוי שניצחו עליהם

 שבחטיבה ולאתגר אותם לא מעט. שהצליחו להחיות את האש  לאביעד ספראי ורעות קרביץ

  תודה רבה לכם על הובלת קיץ משמעותי, ערכי ושמח.

אחרי קיץ עמוס וגדוש פעילות, אנו רוצים להמשיך את העשייה החינוכית. לכן המשימה העיקרית שלנו בימים אלה היא  

 גיבוש צוותים לקראת שנה הבאה, שבעז"ה תפתח עוד שבועיים. 

 .להתגייס למשימה חשובה זאת  נכון לעכשיו לא כל הכיתות מאוישות. לכן מזמינים את מי שהחינוך בעורקיו

 

 



 ילד אסור ילד מותר| אסתר אלכסנדר

 מיהו אותו ילד או ילדה אליהם מתייחסת הכותרת?

 ובסוף גם לא תוכל להתחתן בישראל:  –סיפור מהחיים: ילדה מפסידה דמות אב, מזונות וירושה 

שרית הייתה מסורבת גט כמה שנים. אחרי שנפרדה מבעלה היא חברה לגבר אחר, וילדה כשבעה חודשים לאחר הגט.   

היא השאירה את התינוקת ללא רישום של אב. בזמן ההיריון החבר התחנן בפניה שלא תעשה הפלה, משום שלא היו לו 

ילדים לו אחרים והוא חשב עד אז שהוא עקר. מיד אחרי הלידה התברר לחבר שהילדה תתויג כממזרה והוא בחר להעלם 

מחייהם של האשה והילדה. הוא גם סרב לשלם מזונות. בית משפט לא מוכן לעשות בדיקת רקמות לאב )כי הוא צריך 

לקבל אישור מנשיא בית הדין הגדול וזה לא יקרה מחשש למימזור הילדה( ולפסוק לו מזונות למרות שהוא עשיר, ושרית 

לא יכולה לתבוע את הגרוש שלה. משום כך גם אין לה אפשרות לקבל ביטוח לאומי. לילדה היא סיפרה שאביה מת. 

בינתיים אכן נפטר האב הביולוגי והוא השאיר דירה ללא יורשים. אין לו הורים, אחים או ילדים אחרים. שרית לא 

מצליחה להביא את בית המשפט לקבוע שבתה היא הבת של המת ולאפשר לה לרשת את הדירה, כי בית המשפט דואג שזה 

יעשה אותה ממזרה. המשפחה ענייה. שרית מבינה שבכל מקרה כשבתה תבוא להתחתן ברבנות יעלו על זה שהיא אסורה 

 ולא יאפשרו לה להתחתן ברבנות.

בתוקף ההלכה ובחסות  7/71הסיפור הזה הינו אחד מיני רבים  ותופעת הממזרות עדין קיימת במדינת ישראל של שנת 

 המשפטית של המדינה.

קְהַל ה':-לא": דברים כג, ג י, לאֹ  יָבאֹ מַמְזֵר, בִּ ירִּ קְהַל ה'-גַם דּוֹר עֲשִּ  יָבאֹ לוֹ בִּ

דין ממזר נאמר בפרשת "כי תצא" כמו דינים אחרים כגון: צרעת הבתים, בן סורר ומורה ועיר הנידחת. אלא שדינים אלו 

 פסו מן העולם ואולי אף לא היו ולא נבראו אלא דרוש וקבל שכר.)סנהדרין ע"א, א(

לכל הפחות מניח את הדעת   -הקושי שנוצר בעקבות המחשבה שהתורה דורשת משהו שאינו מתיישב עם ערכי המוסר 

 בכך שהלכות אלו אינן מקוימות היום, ויתכן שגם בעבר לא קוימו כלל.

לגבי מצוות נוספות: מחיית עמלק, הרחקת עמוני ומואבי אינן מתקיימות בשל סיבה שנראית אמנם "טכנית", איננו  

יודעים לזהות מי הם, אך בפועל מנטרלות את מימוש המצוות הללו לחלוטין. סקילת אישה שלא נמצאו בתוליה או 

 סקילת נואפים לא מתקיימת משום שאין סנהדרין.

 וכעת ציטוט מתוך מאמר של רבקה לוביץ שהופיע במוסף שבת של מקור ראשון "לבטל את הרשימה השחורה:

בנושא הממזרות דוברת ההלכה בשני קולות. מצד אחד רווחת התפיסה כי "אין ממזרים בישראל", משום שחכמים עושים 

הכול כדי "להציל" ילדים מגורל הממזרות. ואכן לאורך הדורות התפתחו שיטות שונות שאותן נראה להלן, כדי למנוע  

ממזרים; מצד אחר, השימוש באיום הממזרות נותר ככלי רב עוצמה ...לשמירת הסדר החברתי, וחכמים לא ביטלו אותו  

 לחלוטין כפי שעשו, כאמור, במקרים אחרים.

 הפלונטר שנוצר כיום נובע משתי סיבות עיקריות:

תקנות וחוקים שלא מאפשרים להפוך  את הילד לממזר אבל משאירים אותו ללא אב או מיחסים אותו לאב שאיננו  .1

, רוב בעילות אחר הבעל ועוד( מצב שמביא למצבים קשים ומשפילים ומשמש D.N.Aאביו. )האיסור לקיים בדיקות 

 מקור לסחיטה ואיומים ולא פעם גם למצוקה נפשית וכלכלית. 

 ]אחד מהאיומים הנפוצים של מסורביי הגט קשור בנושא הממזרות, זהו קלף חזק שמשחק לידיהם של הסרבנים[ 

בניגוד למה שהיה מקובל בעבר, ברבים מבתיה דין הרבניים כיום חוקרים ודורשים ומחפשים  –'הרשימה השחורה'  . 7

בנרות כדי להגיע לגילויו של הממזר.  גם במצב בו לא רשום  אב בתעודת הזהות )'שתוקיי'(  הילד או הילדה יכנסו  

 לרשימה השחורה וכשיבואו להירשם לנישואים תתחיל כל הסגה מבראשית. 

הממזרים אינם יוצאים לרחובות, אינם נחשפים בציבור ומשקיעים מאמצים אדירים להסתיר את אותה עננה שמרחפת 

 מעל לראשם.

 



   

בהובלתן של הטוענת הרבנית רבקה לוביץ, ועורכת הדין ניצן כספי שילוני הוקם פורום שלקח על עצמו להיות שופר 

 לממזרים ולנסות ולקדם פתרון הלכתי ומשפטי לנושא. 

 מבוסס על הפסוק: – 'פורום דמעת העשוקים'הפורום נקרא 

ה ":קהלת ד, א נֵּ שָמֶש וְהִּ ת הַׁ חַׁ ים תַׁ עֲשִּ ים אֲשֶר נַׁ קִּ י וָאֶרְאֶה אֶת כָל הָעֲשֻׁ י אֲנִּ בְתִּ יםוְשַׁ קִּ מְעַת הָעֲשֻׁ יַׁד  דִּּ ם וּמִּ חֵּ ין לָהֶם מְנַׁ וְאֵּ

ם" חֵּ ין לָהֶם מְנַׁ יהֶם כֹחַׁ וְאֵּ  עֹשְקֵּ

 עליו נדרש  הן בויקרא רבה והן בקהלת רבה:

, "והנה דמעת העשוקים", אבותם של אלו עוברי עבירות ואילין עלוביא מה איכפת בממזריםדניאל חייטא פתר קרייה 

מיד  –אלא "מיד עושקיהם כח"  , "ואין להם מנחם",להון, כך אביו של זה בא על הערוה זה מה חטא ומה איכפת לו

"ואין להם מנחם", סנהדרי גדולה של ישראל שבאה עליהם מכחה של תורה ומרחקתן, על שום "לא יבא ממזר בקהל ה'". 

 .ה: עלי לנחמן”אמר הקב

יש לפורום חשבון בפייסבוק וכמו כן לרבקה ולניצן יש פודקאסט 'מבקרות ברבנות' שעוסק בכל בעיות הנישואים,  

מסורבות הגט וממזרים. הפודקאסטים הללו מעלים תכנים מאד קשיים על בתי הדין הרבניים וצריך לב חזק בכדי להכיל 

 את כל מה שעולה בהם.

 יש אצלי הרבה חומר נוסף ומאמרים שעלו בפורום ואשמח לשתף את מי שיחפוץ בכך.

 

 

 

 

 

 

 

 

 תודות להכנסת ספר התורה | ציפי פרחי

 בשם המשפחה המורחבת אנו רוצים להגיד תודה לכל מי שהגיע לשמוח עימנו. 

 . ולכל מי שעזר ותמך בהבאת הספר ובחגיגה להכנסתו

  .לאנשי הישוב שבאו ושמחו עימנו

 . התורה מבית הכנסת בכפר סבא לבית הכנסת בקיבוץ לרב בני וליצחק ריבלין שעזרו לנו להעביר את ספר

 לשלמה ומיכל אפרים. 

 .לריבה ולשלמה רוף

 .ליהודה לדרמן ולאיילת צביאל

 .נשאלתי מספר פעמים למה הגיעו חיילים מיחידת הנח"ל ומיחידת הצנחנים

 אחי רפי היה נחלאי ובמסגרת השירות היה בנח"ל מוצנח. 

 . בימי הזיכרון אנחנו בקשר עם היחידות הללו והם משתתפים איתנו

 . ולכן היה ברור לכולם שהם יהיו נוכחים גם באירוע הזה

 

 בשבת האחרונה יצחק ריבלין קרא את פרשת השבוע בספר שלנו 

 ..... הייתה בי התרגשות גדולה



 השנה לא יפרחו חצבים במעלה ההר | ציפי פרחי

  תחת תכלת שמיים"

  מול חופי הימים

  וגלים מפכים

  ממרומי הגלבוע

 לרגלי התבור חצבים פורחים

 . כתב יאיר ניצני   וציפורים אין ספור ".                                  

  

פריחת החצב. החצב הוא גיאופיט )אוהב אדמה(. הוא בעל בצל שאוגר אנרגיה במהלך החורף   אחד מסמלי הסתיו

 מאפשרת לו לפרוח בתקופה בה אין כמעט מים.   ובאמצעות פוטוסינתזה שהוא מבצע,

 . אין צמח אחר שפורח בתקופה הזו חוץ מחבצלת החוף ונר הלילה שפורחות בחוף הים

 . אין ספק שפרח החצב מרשים מאד בעמוד התפרחת שיכול להגיע לגובה של מטר וחצי

  . הוא מתחיל לפרוח בשעות הערב מלמטה ואז מגיעים אליו רפרפי לילה וביום דבורים שניזונים מהצוף

  .היה מצבור של חצבים שפרחו בכל שנה ושנה החל מאמצע אוגוסט " במעלה ההר "דרך העץ" ליד השלט "פני הים

 . כל השטח הזה נשרף כליל השנה הם לא יפרחו ....

 ."לפני שבועיים התבשרנו על שריפה שמשתוללת ליד הר ברקן. האש התפשטה והגיעה עד לסוף מסלול ה"יצפור

 מטוסי כיבוי פעלו יחד לכבותה. 4צוותי כיבוי ו  11כמה עצוב לראות את הגלבוע שרוף בחלקו. 

 . דונם עלו באש ///5הנזק הוא עצום. המראה קשה 

  .זיכרונם לברכה של חנה ומאירה מקווה להתנחם אולי ליד גן חצב יפרחו החצבים שכמעט ולא פרחו מאז לכתן

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 ואחרונה לשנה זו מגיעה השבוע 8משפחה   -ושוב ממשיכים בקליטה

-שמחים לדווח שהשבוע תגיע משאית נוספת לשער קהילתנו ותצטרף אלינו משפחה מקסימה  

 וזהר בן שנה. 6, זיו בן .: נטע בן דניאל ותמר ושלושת בניהם  -למשפחת אלדר ברוכים הבאים 

 משפחת אלדר מגיעה אלינו ממושב חמרה ותגור מתחת לביתם של משפחת פארצה. 

 משפחת אלעד וכרמית דגן יהיו המשפחה המאמצת שתלווה את כניסתם לקהילה.

 כולם מוזמנים לבקר, להזמין ולהגיד מילה טובה. 

 בברכת יישוב טוב וקליטה טובה. שמחים שאתם איתנו

 קהילת מעלה גלבוע 



 ל | נעמה יעיר“מפגש במצפור דובי וערן שמיר ז

 קהילה יקרה,

 משתפת ביוזמה של המועצה בפעילות איכות הסביבה בעמק ובהר, ובאתרים לאורך שביל עמק המעיינות.  

 המעוניינים לשמוע מוזמנים למפגש ההסברה שיתקיים במצפור דובי וערן שמיר, כאן, קרוב לעין וללב.

 רוח התנדבות, נוף יפה וכיבוד יהיו איתנו. 

 תודה.


